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Nakreslila  Terezka Velasová (6 let) 

 

***** 
Hody, hody, doprovody, 

Já jsem malý zajíček, 
Utíkal jsem podle vody, 

Nesl kopu vajíček. 
Josef Kožíšek  

 
 
 

Obec Dolní Hbity přeje 

všem občanům veselé 

Velikonoce a krásné jaro 2008.                             

 

****** 

***** 
Zima je pryč – těšte se na jaro 

 

Také si říkáte, že za našich mladých let 

bývaly jiné zimy? 

Vzpomínáte na hromady sněhu, na 

kterých jsme se jako děti vyřádily? Nezajímalo 

nás, kolik se spálí uhlí nebo jak to vypadá na 

silnicích. Děti mají jiné „starosti“ – saně, lyže a 

honem na kopec nebo s bruslemi na rybník. 

Na letošní „zimu – nezimu“ hubují 

majitelé lyžařských vleků, horských chat                  

a hotelů. Obavy mají i vodohospodáři                       

a zemědělci – mají starost o úrodu. 

Ale přesto někoho teplá zima potěšila. 

Radovali se silničáři – nemuseli moc vyjíždět, 

ušetřili naftu a posypový materiál. Za ušetřené 

peníze mají být opravené silnice, to je přece 

velmi dobrá zpráva, ze které můžeme mít užitek 

všichni. Doufejme, že to není jen další planý 

slib. 

Za pár dní tu bude jaro, doufejme, že to 

letošní bude „normální“ – se vším, co k jaru 

patří – probouzející se příroda, ranní švitoření 

ptáčků. Nedočkavci už se těší, až začnou 

pracovat na zahrádkách. Hezké počasí nás 

vyláká na procházky, děti se budou prohánět na 

kolech, fotbalisti začnou novou sezónu. 

K jaru patří i Velikonoce. Hezky si je 

užijte a nezapomeňte na tradice. Upečte si 

beránka, mazance, obarvěte vajíčka, upleťte 

dětem pomlázku. 

Ale pozor! Letos je přestupný rok a to 

jsou trochu jiná pravidla. Kdo je nezná – 

připomínám, že hodovat nechodí muži – ale 

ženy! 
 

Takže pánové, chystejte se, letos 

vám to „spočítáme“! 
                                                         Miloslava Válová 

http://www.dolni-hbity.cz/
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Střípky ze zastupitelstva 
 První letošní zasedání našich 

zastupitelů proběhlo dne 22. ledna 2008 

v obřadní síni budovy OÚ Dolní Hbity. 

Zastupitelé schválili následující usnesení: 

- ZO schválilo koncesní smlouvu                  o 

provozování splaškové kanalizace a ČOV 

společností VaK Beroun s datem účinnosti 

od 1. 3. 2008. 

- ZO schválilo návrh závěrečného 

rozpočtového opatření  pro rok 2007 beze 

změn. 

- Zastupitelstvo bylo informováno                          

o možnosti čerpat finanční prostředky ze 

Státního fondu životního prostředí na 

zateplení budovy školy a následně stanovilo 

Radě zadat v letošním roce provedení 

energetického auditu budov základní školy 

v Dolních Hbitech a následně nechat 

vyhotovit projekt zateplení na základě 

tohoto auditu. 

- Zastupitelstvo schválilo zřizovací listinu 

Jednotky sboru dobrovolných hasičů Obce 

Dolní Hbity (kategorie JPO III,  počet členů 

12). 

 
 

 

 

Obecní knihovna 
informuje 

      Od 5. března 2008 máme opět 

obměněný   výpůjční fond. Můžete si tedy 

přijít vybrat z  nabídky nových titulů. Rádi 

uvítáme i nové čtenáře. Výpůjční doba: 

každé úterý: 8 – 12 a 16,30 – 19 hodin, 

každý čtvrtek 8 – 16 hodin. Během dubna 

nebo května plánujeme otevření 

komunitního centra a přemístění  

knihovny  do nově zrekonstruovaného 

půdního prostoru OÚ. O slavnostním 

otevření budeme včas informovat na 

vývěskách.    
                                             M. Volfová   

 

 

 

 Druhé letošní jednání proběhlo dne 12. 

března 2008. A jaká usnesení Zastupitelstvo 

schválilo ? To se můžete podívat níže: 

- Zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci 

bytové komise o připravovaném odprodeji 

bytů. Navržená cena je za 3 000,- Kč za 1 

m2. Cena je prozatím informativní a po 

posouzení dalších návrhů bude dále 

upřesněna. Zastupitelstvo dále v této věci 

uložilo komisi ustavené pro přípravu 

prodeje bytů předložit Radě návrh na 

vlastní technologii postupu prodeje bytů. 

Rada ověří možné varianty a předloží 

dopracovaný návrh k posouzení 

zastupitelům ještě před nadcházejícím 

jednání ZO. 

- Zastupitelstvo stanovilo zrealizovat nákup 

vybavení školní kuchyně Do některého 

z rozpočtů nadcházejících let bude zařazen 

konvektomat. Navrhovaný nákup a opravy 

vybavení školní kuchyně budou činit cca 

95 000,- Kč. 

- Zastupitelstvo schválilo dodatek ke 

smlouvě o nájmu obecního bytu mezi Obcí 

Dolní Hbity a panem Petrem Vitoňem.  

- ZO stanovilo uskutečnění jarního úklidu na 

sobotu 29. 3. 2008 od 8 hodin.  

- Zastupitelstvo schválilo smlouvu na 

provedení stavby „Splašková kanalizace 

Dolní Hbity, Jelence – kanalizační přípojky 

Jelence“ s firmou Šindler, důlní                        

a stavební společnost s. r. o.  

- Zastupitelstvo stanovilo nové zařazení 

měsíčních odměn neuvolněných členů 

zastupitelstev v souladu s nařízením vlády 

č. 79, ze dne 29. 2. 2008.  

- ZO stanovilo uhradit částku 8 000,- Kč 

firmě ČEZ Distribuce, a.s. pro zřízení 

nového odběrného místa na pozemku parc. 

č. 75/1 v k. ú. Jelence (hřiště).  

- Zastupitelstvo schválilo návrh smlouvy o 

budoucí smlouvě s ČEZ Distribuce, a.s. o 

realizaci přeložky na pozemku parc. č. 75/1 

v k. ú. Jelence (hřiště).            (JM) 
 

 

 

 
 

Czech POINT v Dolních Hbitech 

 V minulých Dolnohbitských listech 

jsme vás již informovali o projektu Czech 

POINT (Český Podací Ověřovací 

Informační Národní Terminál).  

 Jedná se o službu, která usnadňuje 

občanům komunikaci s veřejnou zprávou 

http://www.czechpoint.cz/index.php.html
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prostřednictvím jednoho místa. Občané 

mohou na našem obecním úřadě získat za 

poplatek ověřené výstupy z Katastru 

nemovitostí, Obchodního rejstříku, 

Živnostenského rejstříku a Rejstříku trestů.  

Tuto službu, která je v provozu od 14. 2. 

2008 využilo již několik občanů.   (M. Volfová) 

 

 

***** 
 

UPOZORNĚNÍ 

Obecní úřad upozorňuje občany, 

aby nezapomněli zaplatit poplatek za 

likvidaci odpadu. Tato povinnost musí 

být splněna do 31. března tohoto roku.                          
                                             (JM) 

 

 

 

***** 
 

POZVÁNKA 
 

Obecní  úřad  v Dolních  Hbitech   

připravuje 

SETKÁNÍ 

ZASTUPITELŮ  S  OBČANY,   
 

které  je plánováno v měsíci 

DUBNU  TOHOTO  ROKU 

v sále KD Dolní Hbity 

 

Termín bude včas upřesněn na 

vývěskách. 
Na setkání bude diskutována obecní 

problematika a zodpovídány dotazy 

občanů.                   (JM) 
 
 

 

***** 
 

Ohlédnutí za vánočním koncertem 
Loňský vánoční koncert se vydařil. 

Počasí nám přálo. Komu byla zima, zahřál se ve 

stánku s občerstvením. Veliká účast 

návštěvníků nás velmi potěšila a přesvědčila               

o tom, že tradice vánočních koncertů už 

překročila hranice Dolnohbitska. Účinkující 

sklidili velký aplaus. Po slavnostním zakončení 

odcházela řada lidí se slzami v očích.   

 Protože čas rychle běží, připravujeme 

už koncert letošní. Uskuteční se v sobotu             

20. 12. 2008 a opět vystoupí Kateřina Falcová 

se svými hosty a novým programem. Už se moc 

těšíme.  

Poděkování za úklid vánoční výzdoby 

v kostele dne 3. 2. 2008 patří Štěpánce a 

Verunce Kostínkovým, Miloslavě Válové, 

Pavle Valtové, Lence Cihelkové, Václavu 

Ročkovi, Vladimíru Hájkovi, Jakubu Valtovi, 

Václavu Procházkovi, Boleslavu Kostínkovi a 

za kulturní komisi Haně Procházkové, Lucce 

Cihelkové a Vlaďce Pražákové.  
         Hana Procházková 

 

 

 

Rovněž Obec Dolní Hbity by se ráda 

připojila a poděkovala všem, kteří se 

podíleli na zajištění vánočního 

koncertu a úklidu vánoční výzdoby 

kostela.     (JM) 

 
 
 

***** 
Kulturní komise připravuje 

 Ve středu 23. 4. 2008 zájezd do 

příbramského divadla na představení pražského 

divadla PALACE THEATRE „Motýli“. Je to 

Love story plná humoru a nečekaných poznání 

v režii Alexeje Pyška. Hrají:  Vojta Kotek, Klára 

Jandová, Valérie Zawadská a Richard Trsťan.  

 V sobotu 26. 4. 2008 zveme na posezení 

se Stavařinkou. Účast přislíbil i harmonikář 

Martin Smetana.   

 V neděli 1. června 2008 odpoledne 

proběhne na hřišti v Dolních Hbitech oslava 

Mezinárodního dne dětí.  

 Podrobné informace upřesníme včas na 

plakátech.    Hana Procházková 

 

 

Smutné sdělení 
Jarní slavnostní vítání občánků bude přesunuto 

na září z důvodu „nedostatku“ novorozenců.   

Děkujeme za pochopení a věříme, že si naši 

mladí spoluobčané vezmou tuto „smutnou“ 
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informaci k srdci a postarají se o další generaci 

Dolnohbiťanů.         Hana Procházková 

***** 
V prvním čtvrtletí letošního roku 

mají významná výročí tito naši 

spoluobčané: 
 

Dolní Hbity 
- paní  Přívorová Marie 

- paní  Maříková Anežka 

- paní  Kubátová Marie  

- pan   Weiner Evžen 

- pan   Lantora Josef 

Luhy 

- pan   Sidor Vasil 

- paní  Kostínková Blažena  

- pan   Slepička Miroslav 

- pan   Rys Václav 

- pan   Krůta Josef 

- paní  Čámská Jiřina 

Jelence 

- paní  Hovorková Marie 

- pan   Tvrzník Jaromír 

- pan   Soukup Oldřich 

- paní  Žáková Marie 

Nepřejov 

- paní  Zemanová  Jarmila 

- pan   Neuman Josef 

Třtí 

- paní Bartošová Miloslava 
 

Všem  jubilantům srdečně blahopřejeme.       (JD) 
 

               ****** 

Blahopřejeme k nově narozenému 

občánkovi 

 Obec Dolní Hbity blahopřeje k narození 

Nikol Vondruškové z Dolních Hbit. 

 Přejeme malé Nikolce, aby ji v životě 

provázelo jen to nejlepší.                            (JD) 

 

 

***** 
Tříkrálová sbírka 

Farní charita Starý Knín, středisko 

Kamýk nad Vltavou, letos provedla tříkrálovou 

sbírku v obcích Krásná Hora n. Vlt., Kamýk n. 

Vlt., Svatý Jan, Drážkov, Řadovy, Brzina, 

Hrabří, Dolní Hbity, Jelence, Káciň a Luhy.  
 

Celkem bylo vybráno 23.051,- Kč, z toho 

v obci:  

Dolní Hbity  2.930,- Kč 

Jelence  2.727,- Kč 

Káciň a Luhy 3.071,- Kč 

65% výtěžku této akce bude použito pro 

potřeby centra pro podporu sociálně slabých 

rodin - azylový dům v Mokrovratech u Dobříše.  

Děkujeme všem obyvatelům, kteří 

přispěli na tuto sbírku, a také všem účastníkům, 

kteří se významnou měrou podíleli na jejím 

zdárném výsledku.  
                              Sirotková M., koordinátorka sbírky 

 

 

***** 
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Kulturní komise při Obecním 

úřadě Dolní Hbity 

Vás zve na 
 

POSEZENÍ  SE  

STAVAŘINKOU 
 

v sobotu 26. dubna 2008 

od 1700 hodin 
v sále KD v Jelencích 

 

od 19 do 20 zahraje  

Martin Smetana na 

heligonku 
 vstupné:   důchodci zdarma 

                     ostatní návštěvníci – 50,-

Kč  

 doprava autobusem zdarma:           

Líšnice 1600, Nepřejov 1610, Káciň 1620, 

Luhy 1630, Třtí 1640, Dolní Hbity 1650                                               

 doprava zpět zajištěna 

 

TĚŠÍME  SE  NA  VAŠI  

NÁVŠTĚVU 

 
 

***** 

***** 

 
Dorothy, naše adoptivní dcera z 

Ugandy, poslala svoje nové foto a vysvědčení 

(mimochodem vysvědčení je velmi pěkné).                            
                                                              (JM) 

 

***** 

 

 
 

***** 

Svoz nebezpečného odpadu  
Technické služby Příbram v letošním 

roce ještě neznají termín, kdy bude zajištěn svoz 

nebezpečného odpadu.  

První svoz by měl proběhnout 

pravděpodobně v měsících dubnu nebo květnu. 

INFORMACE   O  DATU  A 

ORGANIZACI   SVOZU  NEBEZPEČNÉHO 

ODPADU BUDE V PŘEDSTIHU 

VYVĚŠENA V OBECNÍCH   VÝVĚSKÁCH  

A  NA INTERNETOVÝCH STRÁNKÁCH  

OBCE.  

Velkoobjemový odpad  můžete   předat 

každou první sobotu v měsíci do skladu obce 

v Dolních Hbitech. 

 
 

Co je nebezpečný odpad   
Mezi nebezpečný odpad patří například 

chemikálie (kyseliny, fotochemický 

materiál), pesticidy,  barvy a obaly od barev, 

léky, drobný elektrošrot, lednice, zářivky, 

televizory, baterie a akumulátory, tuky, oleje 

a zaolejované materiály. Nebezpečný odpad 
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by nikdo neměl dávat do popelnic, natož jej 

vyhazovat do přírody. 

 

 

***** 
   

Stále platí – KAŽDOU                         

1. SOBOTU V MĚSÍCI 

PROBÍHÁ SBĚR ODPADŮ VE  

SKLADU OBCE V DOLNÍCH  

HBITECH 
Sběr probíhá každou první sobotu 

v měsíci na místě samém od 9,30 do 11,30 

hodin. Za vybrané komodity se neplatí. 

                                                                      
(JM) 

 

 

******* 
 POKUD  NĚKDO  BUDE  

VYHAZOVAT  PNEUMATIKY,  JE  

BEZPODMÍNEČNĚ   NUTNÉ,  ABY  JE  

ZBAVIL  KOVOVÉHO  DISKU  !!!     

                                                    (JM)  

 

 

***** 
Svozová místa odpadů 

K čemu jsou určena? 
 Na několika místech naší obce se 

objevily tabulky s názvem „Svozová místa 

odpadů“. Mnohým bude asi vrtat hlavou, 

k čemu tato místa slouží.  

 Tedy, jsou určená k odkládání odpadu 

pro nedostupné lokality v naší obci, kam se 

nedostanou popeláři. Obec je povinna 

majitelům všech nemovitostí zajistit místo 

k odkládání odpadu.  

 V takto označených místech se však 

odpad může odkládat pouze v igelitových 

pytlích zakoupených na obci se známkou 

Technických služeb. Odpad zde budou 

odevzdávat pouze občané, kteří bydlí 

v nedostupných částech obce. 

- Konkrétně se jedná v Dolních Hbitech o 

občany v chatové osadě za potokem, kteří 

mají místo pro odložení odpadu v Dolních 

Hbitech při vjezdu ze státní silnice do 

„Maršálské ulice“ (toto místo je však 

v současné době přehodnocováno a pokud 

se dostanou popeláři svým vozem 

„Maršálskou ulicí“ až před dům pana 

Kopeckého, zřídilo by se místo k ukládání 

odpadu právě v místech před domem pana 

Kopeckého). 

- V Kácini je toto místo zřízeno poblíž 

autobusové zastávky vedle svozových 

nádob na tříděný odpad a bude sloužit všem 

chatařům, k jejichž chatám či chalupám 

v okolí Kácině se popeláři nedostanou. 

- V Luhách je místo pro odložení odpadu 

zřízeno v blízkosti svozových nádob na 

tříděný odpad u obchodu a slouží pro 

chataře za potokem a chataře, kteří mají své 

chaty podél cesty do Vápenického údolí. 

 

***** 
Kdo je napojen na kanalizaci, 

může si pořídit vodoměr 
 Několik občanů, kteří mají svoji 

nemovitost napojenou na kanalizaci, projevilo 

zájem osadit domácí vodovodní řad 

vodoměrem.   

 Na základě informace současného 

provozovatele čistírny a kanalizace, firmy VaK 

Beroun, je montáž vodoměru na domácí 

vodovodní řad možná. Zde Vám na tel.: 

311747111 zodpoví i případné dotazy. 
 Vodoměr musí být certifikován a 

v konečném důsledku i zaplombován od 

provozovatele. Veškeré platby za nákup a 

instalaci vodoměru hradí žadatel. Žadatel je pak 

povinen vždy po 6 letech nechat na své náklady 

vodoměr zaslat do zkušebny k překontrolování.                          
(JM) 

 

***** 
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Dětský karneval v Dolních 

Hbitech 
 V sobotu 8. března proběhl dětský 

karneval v Dolních Hbitech, a jak už datum 

napovídá, nezapomněli jsme ani na svátek 

všech žen. Obdarovali jsme je kytičkou a 

přáníčkem,  které nám vyrobily děti z mateřské 

školy. Soutěžilo se, malovalo a hlavně 

tancovalo. Odměnou za veškerou snahu byla 

dětem bohatá tombola, spousta sladkostí, které 

jsme pořídili díky sponzorům. O hudbu se už 

tradičně postaral pan Karel Němeček. Celé 

odpoledne provázely a pomáhaly dětem Katka 

Fejtová a Lucka Ročková. Královnou karnevalu 

se stala malá Hedvika Krejzová, která k nám 

přijela až z Brna.   

 Děkujeme všem, kteří se na přípravách 

karnevalu podíleli, a také těm, kteří přispěli 

finančně nebo sladkostmi pro děti. Bez jejich 

přičinění by se karneval asi neuskutečnil. 
 Za dolnohbitské maminky Hana Procházková 

 

 

 

***** 
Maškarní karneval v Luhách 

 Jako jindy i letos jsme dodržely slib, 

který jsme daly dětem, a v sobotu 1. 3. 2008 

jsme pro ně uspořádaly maškarní karneval. 

 K naší radosti se děti sešly v pěkném 

počtu, i když nám dopolední počasí vůbec 

nepřálo – to nás totiž navštívila vichřice Emma, 

pobyla sice jen krátce, ale i tak to stačilo! 

 Naštěstí děti v doprovodu rodičů, 

prarodičů i sourozenců neodradila a my strávily 

v jejich společnosti hezké odpoledne. 

 Připravily jsme pro děti jejich oblíbené 

soutěže, za které byly odměněny sladkostí, 

kterou si samy z nepřeberného množství 

vybraly podle své chuti. Naší každoroční tradicí 

je i to, že když děti dosoutěží, zbylé sladkosti 

jsou mezi děti rozhozeny na parket a záleží jen 

na štěstí a mrštnosti dětí i dospělých, kolik 

těchto házených sladkostí si odnesou domů. Že 

se tato tradice dětem líbí, je znát i z toho, že 

neopouštějí parket, nejdou se hned výhrami 

pochlubit svému doprovodu, ale už netrpělivě 

poskakují a čekají na svou ,,létající“odměnu. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 Když bylo dosoutěženo, odměny 

rozdány i rozházeny, zakončily jsme námi 

připravený program tím, že jsme vystřelily 

párty konfety, za což jsme byly odměněny 

potleskem.Poté měly děti volnou zábavu, 

tancovaly, bavily se a my mezitím prodávaly 

tombolu, z které si každý dětský návštěvník 

odnesl několik pěkných cen. 

 Myslíme si, že se nám odpoledne 

vydařilo. Usuzujeme tak z úsměvů dětí i jejich 

doprovodů a také z příslibu, kdy nám bylo při 

odchodu řečeno „tak zas příště na shledanou!“ 

Za to, že se nám maškarní karneval vydařil, 

vděčíme i těm, kteří nám pomohli – ať už 

finančně nebo věcnými dary. Tímto jim znovu 

děkujeme! 
 Tak zase příště na shledanou       Sp HRYJEK 

 

***** 
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Obec Dolní Hbity ve spolupráci s 

občanským sdružením Diakonie 

Broumov  

VYHLAŠUJE 

 

H U M A N I T Á R N Í     S B Í R 

K U 
 

 Letního a zimního 

oblečení /dámské, pánské,dětské/ 

 Lůžkovin, prostěradel, 

ručníků, utěrek, záclon, látek 

 Domácích potřeb - nádobí 

bílé i černé, skleničky - vše jen funkční 

 Peří,péřových a 

vatovaných přikrývek, polštářů a dek 
 

VĚCI, které z ekologických 

důvodů VZÍT NEMŮŽEME: 

obnošené boty, kožichy, oděvy 

z umělých vláken, kabáty, dále pak 

ledničky, televize, nábytek, 

počítače, jízdní kola a dětské 

kočárky - ty se transportem 

znehodnotí. 

 

Pokud chcete pomoci, přineste 

potřebné věci v úterý 1. a také 8. 

dubna 2008 od 17 do 18,30 hodin 

do budovy Obecního úřadu 

v Dolních Hbitech (obřadní síně). 

 

Věci prosíme zabalené do 

igelitových pytlů či krabic,  

aby se nepoškodily transportem 
 

Děkujeme za Vaši pomoc 

potřebným doma i v zahraničí. 

 
 

Bližší informace na tel.: 318697109 
 

 

 

***** 
Maškarní karneval v Jelencích 

 Sobotní odpoledne 23. února patřilo 

všem dětem, které se přišly vyřádit a vydovádět 

na maškarní karneval do Jelenců.                 A 

že jich nebylo málo! Setkalo se tu několik 

princezen, vodníků, zvířátek, postaviček 

z večerníčků a dalších krásných masek 

v opravdu hojném počtu. Dětem, rodičům a 

všem přátelům k tanci i poslechu zahrála již 

tradičně kapela „Brejmix“, která dětem 

odpoledne zpříjemnila také několika soutěžemi. 

V neposlední řadě se děti dočkaly i bohaté 

tomboly a také sladké odměny za nápadité 

masky a kostýmy. Nakonec se sluší a patří 

poděkovat všem dobrovolníkům, kteří přispěli 

do tomboly a také OÚ Dolní Hbity a jeleneckým 

hasičům za finanční podporu.  
                                      Michaela Rozšafná 

 

    ***** 
Okénko základní školy 

       Jaro již pomalu ťuká na dveře a my se 

pomalu loučíme se zimními zachmuřenými 

dny. Budova naší školy odložila zimní dekorace 

a začala se oblékat do svěžích jarních barev. 

Přestože se zájmem očekáváme blížící se svátky 

jara, zavzpomínejme na události zimního 

období. 

 31. ledna obdrželi všichni žáci 

vysvědčení za 1. pololetí, největší radost ze 

svých prvních jedniček měli naši prvňáčci. 

 Žáci 8. ročníku přihlásili svoji třídní 

učitelku Mgr. Radku Hlaváčovou do soutěže    o 

nejoblíbenějšího učitele“ Zlatý Ámos“. Na 

konci ledna obhajovali prezentaci p. učitelky 

v regionálním kole ve Štěchovicích, byli 

úspěšní a postoupili do semifinále. To se koná 

12. března 2008 na MŠMT v Praze. 
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 V listopadu byly žákům zadány 

dotazníky v rámci Prevence negativních jevů 

zaměřující se na vztahy mezi žáky. Dotazníky 

se vyhodnocují, s výsledky budou seznámeni 

nejen pedagogičtí pracovníci, ale i rodiče našich 

žáků. Pro ty se připravuje beseda na téma 

„Šikana“ (8. dubna 2008). 

 Menší i starší žáci s radostí uvítali 

každoroční soutěže „Kufr“ a „ Riskuj“, ve 

kterých prokázali své vědomosti, ale především 

se pobavili a strávili příjemné odpoledne. 

V současné době pro ně připravujeme soutěž „ 

O pokad Anežky české“ s historickou 

tématikou. 

 Vědomosti museli žáci prokázat ve 

školním kole Olympiády z dějepisu, českého 

jazyka a chemie. Ti nejlepší jeli naši školu 

reprezentovat do Příbrami v okresních kolech – 

Kr. Slepičková, J. Doubravová (dějepis), A. 

Vrbová ( český jazyk). 

  Ze sportovních aktivit připomeňme 

účast žáků v soutěžích Povltavská laťka. 

Naplánovaný je i Pohár rozhlasu. 

 15. února uspořádala Rada rodičů ve 

spolupráci s ředitelstvím školy školní ples. 

Návštěvníci se dobře bavili do pozdních hodin, 

k dobré náladě přispěla i skupina Axiom. 

Děkujeme tímto za účast a příspěvky do 

tomboly. 

 V jarních měsících připravujeme 

projektové dny Den dopravní výchovy, Den 

Země, Den zdraví, ve kterých se žáci seznamují 

s netradičními formami výuky, samostatně řeší 

různé situace, propojují své nabyté vědomosti 

s praktickým životem.  

 Maminkám k jejich svátku 

připravujeme příjemné odpoledne. 

 Přejeme klidné a spokojené Velikonoce 

rodičům, žáků, všem pedagogickým i 

nepedagogickým pracovníkům školy. 
Ředitelství školy 

                             

***** 

 
 

 V prosinci roku 2007 jsme na nástěnce 

v naší škole našli leták o soutěži-

„Nejoblíbenější učitel/ka  = Zlatý Ámos.“ 

Rozhodli jsme se přihlásit paní učitelku 

Hlaváčovou. Naším úkolem bylo získat co 

nejvíce podpisů od žáků i učitelů, kteří ji tímto 

podpoří. Posléze jsme společně vytvořili její 

charakteristiku. Největším oříškem bylo 

ztvárnit prožitý zážitek celé třídy a paní 

učitelky. Poté jsme vložili do obálky nasbírané 

podpisy, prožitý zážitek, charakteristiku, fotku 

paní Hlaváčové a odeslali do Prahy. Na 

internetových stránkách Zlatého Ámose se 

objevily informace o tom, do jakého 

regionálního kola jsme zařazeni a kde a kdy se 

to bude konat.  

 Dne 28. 1. 2008 vyjeli Vendula 

Hanušová, Lucka Novotná, Honza Číž a paní 

učitelka do Základní školy Štěchovice, kde se 

konalo první regionální kolo. Po zahájení šli 

zástupci z každé skupiny vylosovat číslo pořadí, 

podle kterého si nás volali do jedné ze tříd. Naše 

obhajoba přišla na řadu jako předposlední. 

Ostatní, již měli hotovou prezentaci, odcházeli 

na oběd. Zde byla přichystána polévka a 

výborná svíčková omáčka s knedlíkem. :-) Po 

obědě jsme měli pauzu, protože porota šla také 

na oběd.  

 Po několika minutách jsme se všichni 

sešli v místnosti, kde nám porota oznámila, 

abychom se přesunuli do nedalekého 

„Multifunkčního centra.“  

 V MFC jsme se všichni usadili a 

ochutnávali dobroty, které pro nás byly připraveny. 

Zanedlouho k nám promluvil každý člen poroty a její 

hosté. Poté přišlo na řadu vyhodnocení, na které 

se každý těšil ze všeho nejvíc.:-) 

 Nejdříve nás porota napínala tím, že 

pustila písničku, která byla vytvořena právě pro 

soutěž Zlatý Ámos. Po dohrání krásné písničky 

jsme utichli. Porota nejdříve pogratulovala 

každému z učitelů za účast na Zlatém Ámosovi 
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a obdarovala ho malým dárkem. Poté ale přišlo 

to nejhorší. Strach a zároveň napětí, jak to 

všechno dopadne. Ze 7 učitelů, kteří přijeli na 

soutěž, mohli postoupit pouze dva až tři 

učitelé/učitelky do semifinále. První jméno, 

které porota vyřkla z úst, znělo Radka 

Hlaváčová. Pro nás samotné bylo překvapení, 

že i tak malá škola, jako je v Dolních Hbitech, 

se může zúčastnit této soutěže a už jen 

v regionálním kole dosáhnout takového 

výsledku. Dále v soutěži postoupili ještě dva 

páni učitelé. Děti, jak postupující tak i 

nepostupující, odměnila porota krásným malým 

dárečkem.  

 Domů jsme odjížděli s úsměvem 

a radostí. Ostatní děti ve škole nic netušily, a tak 

to pro ně bylo také veliké překvapení. Vítaly nás 

s radostí a úsměvem a pak i gratulovaly 

k úspěchu. 

 
  

   

                   Všichni jsme velice rádi, že právě 

naše paní učitelka postoupila a těšíme se na 

semifinále.                           Žáci 8. ročníku  
  

***** 
Jaro 

 

Sníh už mizí ze strání, 

To je konec klouzání. 

V trávě kvetou pampelišky, 

Odložíme už kožíšky. 

 

Místy rostou sedmikrásky, 

Všude zvučí ptačí hlásky. 

Konec dob, kdy sněžilo, 

Jaro se nám vrátilo. 
                                                            Aneta Vrbová 

 

 

***** 
Okénko mateřské školy 

 Zima pomalu končí a vlády se ujímá 

nejkrásnější roční období – jaro. 

 I my v MŠ se těšíme na oslavy příchodu  

jara. Dalo by se říci, že po vánočním období je 

klid, ale opak je pravdou. 

 Letošní Velikonoce jsou poměrně brzy. 

Jim předcházejí oslavy konce masopustu  5. 

února. 

 A v MŠ jsme přípravu na oslavu 

masopustu začali již v polovině ledna. Povídali 

jsme si o tradicích spojených s masopustem a o 

všem, co k němu patří – zabijačce, průvodu 

masek, pečení koblížků a šišek. Kreslili jsme 

obrázky, četli popletené a veselé pohádky. 

Společně jsme si vyzdobili školku a těšili se na 

maškarní dopoledne. V ten den se děti 

proměnily v postavičky z pohádek nebo filmů. 

Veselé dopoledne jsme si užili opravdu všichni. 

 
        

Nabídka 

 
      ZŠ a MŠ Dolní Hbity  nabízí  občanům 

i organizacím  odběr obědů z naší školní 

jídelny. Výdej obědů do jídlonosičů  nebo 

možnost konzumace přímo ve školní 

jídelně od  11.15 – 12.10 hod. Možno 

dohodnout  i jiný čas pro výdej. 

 

Cena oběda 55 ,- Kč     (z toho potraviny         

22,- Kč, režijní náklady 33,- Kč za plyn, 

el. energii, mzdy, čistící prostředky…) 

 

Těšíme se na Vás 

 

Poděkování 
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Naše poděkování patří panu Jiřímu Bejčkovi 

za odbornou konzultaci a spolupráci, kterou 

poskytuje  naší školní jídelně. 

                

Lenka Volfová  

vedoucí ŠJ                                                         

Mgr.Vlasta Pecková 

ředitelka ZŠ a MŠ 
 

 

 Velikonoce začaly pomalu klepat na 

dveře. Společně zdobíme školku veselými 

jarními motivy. Těšíme se na jaro. Učíme se 

jarní písničky, básničky a hodovačky. Před 

Velikonocemi navštívíme hornickou chalupu 

v Příbrami na Březových Horách. Zde se děti 

seznámí s velikonočními tradicemi – 

malováním vajíček, zdobením perníčků, 

pletením pomlázek apod. 

 A co ještě plánujeme? 

 Čeká nás náročné období. Nad MŠ bude 

probíhat výstavba bytů. Budeme se snažit trávit 

s dětmi více času v přírodě. Tedy, pokud k nám 

bude počasí vstřícné a dovolí nám to. 

 Společně s maminkami oslavíme Den 

matek, spojený s tvořivým odpolednem. 

Navštívíme divadlo, kino, oslavíme Den dětí a 

na závěr školního roku pojedeme na výlet. 

 Budeme si číst a povídat o věcech, které 

děti baví a zajímají je, ač nám dospělým 

připadají mnohdy jako běžné a banální. 

Naučíme se spoustu nových písniček a 

básniček, budeme kreslit, vyrábět různé 

výrobky a těšit se na každý nový den. 

                                     M.Větrovská, V.Pražáková 

 

 

 

***** 
Okénko SDH Dolní Hbity 

Co nového u  SDH Dolní Hbity po 
valné hromadě 

 Rok 2008 začal velmi nenápadně tím, 

že dne 8. ledna jsme si dojeli pro opravenou a 

barevně vyvedenou cisternu. Po uvedení do 

provozu se však dodatečně zjistilo, že není 

funkční přední náhon, který je velmi nutný pro 

jízdu s plnou nádrží. Hledala se firma v dosahu, 

která by byla schopna nutnou opravu provést. 

Oslovena byla firma DASS, která umožnila 

provést do konce února opravu cisterny s naší 

pomocí. Dnes je cisterna provozuschopná 

kdykoli zasáhnout tam, kde to bude potřebné. 

Mezi tím  zastupitelstvo obce schválilo 22. 1. 

2008 ustavení hasičské jednotky v Dolních 

Hbitech  se zařazením do JPO 3 se všemi právy 

a povinnostmi. 

 Z 9. na 10. února byl proveden hasební 

zásah naší jednotky v počtu 8 členů na Jelencích 

v bývalém areálu kravína. 

  23. 2. 2008 se uskutečnil hasičský bál 

s novou kapelou, který se, zdá se, vydařil.  

 A nyní jen telegraficky. 

 3. 5. 2008  oslava sv. Floriána patrona hasičů 

21. 6. 2008  hasičská soutěž  „O pohár starosty 

SDH Dolní Hbity „ 

28. 6. 2008  pouťová zábava 

    Václav Havlíček 

 

***** 
Informace TJ SOKOL Dolní 

Hbity 
 V zimní přestávce se naše činnost ubírá 

dvěma směry - společenskou a přípravnou před 

zahájením soutěží. 

Společenská:  

 Dne 19. 1. 2008 jsme uspořádali 

tradiční sportovní ples v kulturním domě 

v Dolních Hbitech. Myslíme, že ples se vyvedl, 

účast byla dobrá, tombola bohatá, k tanci a 

poslechu hrál sedlčanský Axiom.  

 9. února jsme uspořádali masopustní 

průvod v Dolních Hbitech a na Jelencích a opět 

se těšil velké oblibě občanů. Průvod 

doprovázela osvědčená kapela v čele s Pepou 

Štětkou. Letošní průvod byl poprvé s koňským 

povozem Honzy Turnovce. 

Příprava na jarní část soutěže: 

 Již od konce prosince začínáme 

trénovat v hale učiliště bývalých RD za účasti 

dorostu a dospělých A + B. Od 19. ledna se 



 

 

                                                                          12 

 

 

 

 

ujímá trenérské práce u mužstva dospělých pan 

Milan Tureček. Pod jeho vedením nabíráme 

fyzičku a prokládáme ji několika přípravnými 

zápasy. Na soustředění odjíždějí hráči 19. -23. 

3. na šumavský Zadov. Doufáme, že „A“ tým 

nabere ten správný vítr a v sobotu 29. 3., kdy 

hrajeme první mistrovský zápas doma 

s Milínem, vyrazíme za udržením v okresním 

přeboru. 

 Žáci začali s přípravou později a to 29. 

února. Tradiční soustředění absolvují až 

začátkem soutěže 28. - 30. března v areálu 

hotelu „U jezera“.  

 Všichni se budeme určitě těšit na 

zlepšené výkony všech našich mužstev v jarní 

sezóně. Dovolujeme si vás tedy všechny pozvat 

do areálu Sokola,  kde při dobrém občerstvení 

můžete naše hráče povzbudit, a  tím jim zároveň 

pomoci k lepším výkonům. 

                        Za VÝBOR TJ Sokol Václav Vostarek 

 
***** 

Okénko TJ SPARTA Luhy 
 Po prohýřené silvestrovské noci jsme se 

opět sešli k tradičnímu fotbálku na našem hřišti. 

Bohužel řada aktérů se této akce nemohla ze 

zdravotních důvodů zúčastnit, ale pár jedinců 

nás doplnilo až na druhou fázi, tedy v hospodě, 

kde jsme opět přivítali nový rok. 

  A začínáme s tréninky, jestli se tomu 

tak dá říci. Se 4 až 5 lidmi se toho moc nedá 

dělat. 

  Leden rychle ubíhá a přichází 

masopust. Za chladného počasí se 2. 2. 

scházíme v kabinách, abychom udrželi 

v Luhách tuto mnoholetou tradici. Vše probíhá 

v naprosté pohodě. Kapela, pojmenovaná svým 

frontmenem Karlem Horkým na „Duo úžas“, 

vyhrává známé lidové songy a s aktéry průvodu 

bezstarostně popíjejí a pojídají veškeré dobroty, 

které jim připravili starostliví domorodci. To se 

také odráží v závěru průvodu, kdy nám zbylé 

masky průvod opravdu docházejí nebo některé 

při pohledu na hospodu v ní mizejí. 

  Týden nato, 9.2., abychom nevypadli 

z tempa, se koná v pohostinství výroční valná 

hromada. Po vyposlechnutí referátů a krátké 

diskusi, se pouštíme do uzeného. Na funkci 

trenéra rezignoval Václav Rys ml. a my 

sháníme nového, kterého nacházíme v osobě 

pana Josefa Caizla z Horních Hbit. 

 15. února večer nám bylo telefonicky 

nabídnuto, zda bychom si nechtěli v Praze - 

Satalicích zahrát přípravné utkání se Spartou 

Praha - ženami, které jsme již jednou přivítali u 

nás při oslavách výročí založení klubu. Museli 

jsme reagovat rychle, protože se hrálo druhý 

den v poledne. Sebrali jsme, co mělo ruce, nohy 

a vyrazili. Takováto nabídka se neodmítá. Se 3 

dorostenci z Luhů, hájícími v současnosti barvy 

Dolních Hbit, jsme ve slušně sehraném utkání 

uhráli remízu 3 : 3, když 2 branky vstřelil David 

Krůta a 1 Martin Broum. Myslím si, že v utkání 

ovšem zvítězila obě mužstva, my, že jsme 

dokázali v takové sestavě uhrát remízu, a 

sparťanky, že dokázaly remizovat s muži! Za 

náš ohleduplný výkon a za to, že jsme takhle 

rychle dokázali vyhovět, když Spartě vypadl 

soupeř, jsme byli pozváni do sparťanského 

výcvikového centra na Strahov, kde sehrajeme 

přípravné utkání opět s těmito slečnami. Zápas 

by se měl uskutečnit některou dubnovou či 

květnovou středu.Též jsme dostali příslib, že 

toto pražské mužstvo s námi za rok oslaví 40. 

výročí založení klubu. Těšme se v Luhách již 

nyní! 

  Hned 23. 2. sehráváme přátelák doma 

s Dublovicemi a prohráváme 2 : 5. Nový trenér 

si musel připadat jako Karel IV. v muzikálu 

„Noc na Karlštejně“, když viděl mužstvo 

zbídačené s nulovou fyzickou kondicí a téměř 

žádným přístupem k tréninkům. Takhle 

podobně totiž Čechy vypadaly, když  Karel IV. 

nastoupil na trůn. 

  Proto trenér s námi odjíždí na 

soustředění do Vodňan, kde hráčům nastoluje 

ostrý fyzický trénink. Škoda, že hurikánu 

Emma zkazil sobotní náplň práce, jinak by 

zřejmě v pondělí schody nevyšlo více jedinců. 

 Ustanovila se jistá vnitřní pravidla 

v mužstvu a na čtvrteční trénink přišlo rázem 9 

lidí! 

  V sobotu 8. 3. jsme odehráli další 

přípravu doma s Hříměždicemi a prohráli jsme 

7 : 2. Vyzkoušeli jsme si různé herní styly a 

zjistili, že na ně nemáme vhodné typy hráčů a 

nebo je vůbec neumíme hrát. Ještě nás čeká 
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příprava doma s Krásnou Horou a pak již 

dohrávka podzimu v Kovohutích. 

   A ještě něco o činnosti klubu.                        

V dohledné době začneme s výstavbou 

sociálního zařízení, na které již máme stavební 

povolení. Stavba kryté tribuny se v současnosti 

nachází v oblasti přípravy. Byly zhotoveny 

plány pro stavební povolení a budeme čekat, až 

nám toto povolení stavební úřad po nutných 

úředních postupech vydá. Oba tyto 

architektonické skvosty bychom chtěli mít 

hotovy do poloviny tohoto roku.    

  Ještě bych se rád vrátil k mému článku 

v minulých Listech, kde jsem uvedl, že některé 

akce uděláme i BEZ DOTACE. Onou dotací 

jsem ovšem myslel dotaci ze Středočeského 

kraje, ne dotaci od Obce, ale několik 

spoluobčanů si toto mé tvrzení vysvětlilo 

poněkud jinak. Proč bychom tedy žádali          o 

peníze na Okresním svazu ČSTV, na 

Středočeském kraji či obci, kdybychom financí 

měli dost. Já se omlouvám za tuto nepřenou 

informaci a vše uvádím na pravou míru. 

Zároveň děkuji Obci Dolní Hbity za přidělené 

finanční prostředky, bez kterých by tyto akce 

nemohly být zrealizovány. 

  Dále bych se chtěl pozastavit nad 

událostí, která se přihodila v areálu hřiště. Po 

polní cestě okolo hřiště kdosi projížděl se svým 

neznámým strojem a nebýt naší lavičky pro 

fanoušky, mohl podle zanechaných stop skončit 

na hřišti. Lavička bohužel nevydržela nápor a 

rozlomila se. Náš „kamarád“ dodnes ovšem 

nebyl schopen tuto lavičku opravit, ba ani se 

s nikým z fotbalu nedomluvil na nějaké 

náhradě. Asi si říká, že to stejně bylo shnilé! 

Doufám, že po tomto článku se v dotyčném hne 

svědomí a sjedná patřičnou náhradu. 

  Jinak všem spoluobčanům přeji hezké 

prožití velikonočních svátků. Také si přeji, aby 

tato, i když mírná zima, skončila a přišlo tolik 

očekávané jaro a teplo. 

Významná výročí členů TJ sparta Luhy 

v 1.čtvrtletí tohoto roku:       

Bonk Roman, Jun Josef, Slepička Miroslav st., 

Rys Václav st.                            Václav Rys  ml.  

 
 

 

Upozornění 
Obecní úřad žádá majitele psů, aby 

nenechávali své miláčky volně pobíhat po 

areálu fotbalového hřiště v Dolních 

Hbitech.  

Naši nejbližší přátelé zde 

zanechávají značné množství svých 

„voňavých pozdravů“. 

Nejen vzhledem k tomu, že si v 

celém areálu hrají malé děti, ale i pro 

zachování všeobecného pořádku a 

hygieny apeluji na ty, kterých se to týká, 

aby zde své psy nevenčili. 
                                  Jan Michálek 

 

 

******* 
Kronika Dolnohbitska 

(volné pokračování kroniky našich obcí, které pro 

vás připravuje pan Vlastimil Velas) 
 

JELENCE – pokračování 

Článek z novin Nové Příbramsko ze                      

17. října 1964 

Úsvit v Jelencích:  

 „Společenský život v Jelencích, malé 

obci v Povltaví, se začal utvářet před 7 lety, kdy 

bylo rozhodnuto, že v místě bude vybudována 

farma státního statku. Životní podmínky tu byly 

tíživé. V té době funkcionáři MNV šli do nového 

volebního období s pevným programem. 

Elektrifikovat obec, svépomocí občanů 

vybudovat prodejnu, úřadovnu MNV a 

pohostinství se společenským zařízením. 

Nezalekli se ani téměř půlmilionového 

rozpočtu. Jakmile se ve vesnici rozsvítily první 

žárovky v roce 1958, směřovala jejich cesta do 

zátopového území na vodním díle Orlík. Získali 

zde několik objektů k rozbourání a tím cenný 

materiál. Do Jelenců jej přiváželi pracovníci 

státního statku. Během necelých dvou let 

postavili v Jelencích prodejnu i úřadovnu. 

Přibyla chuť i do další práce. Znovu spojili 

občané svoje síly a odpracovali přes 18 000 

brigádnických hodin zdarma. Je to přes 100 

hodin na každého obyvatele. Na odborných 

pracích odpracovali 1 200 hodin zdarma. 

Nezměrná obětavost a vůle přinést své obci 

nový život dala bohaté plody. V sobotu 10. října 

1964 bylo nové společenské středisko 

slavnostně otevřeno. Jelence ve své historii 

nepamatují tak slavnostních chvil. Přišli se 

potěšit i místní rodáci a občané ze širokého 

okolí. Za dobré organizátorské práce 

funkcionářů MNV v Jelencích a obětavost 
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obyvatel tak vzniklo dílo, které podstatně změní 

celý společenský život v obci. Občané, vesměs 

pracovníci státního statku, dostali tak možnost 

scházet se v příjemném prostředí a projednávat 

své záležitost. Svazáci, požárníci a další složky 

mohou nyní snáze kulturně pracovat.  Jde tu 

nyní i nakupovat, stravovat se - na to vše dříve 

nebylo ani pomyšlení. Tím však péče o zvelebení 

obce pro funkcionáře MNV nekončí. Letos 

v srpnu bylo započato s výstavbou kravína, 

farmy státního statku. Jde o to, aby byl ještě 

letos pod střechou. I na této akci jistě občané 

z Jelenců pomohou. Vždyť tak budují svoji 

novou lepší vesnici.“ 

 

 Významná data: Jelence 

1957 – zavedena elektřina 

1958 – založen výbor žen 

1959 – asfaltování silnice - Višňová - Hbity 

1959 – utvořeno myslivecké sdružení Jelenka 

1961 – založen Červený kříž  

1964 – dokončen „kulturní dům“ 

1960 – 14. září - otevřena prodejna v kulturním 

domě 

1967 – uděláno veřejné osvětlení 

 

 V roce 1973 se prvně v dějinách konala 

na Jelencích  „zlatá svatba“ manželů Josefa a 

Anežky Šmejkalových v čísle 20. Této svatby, 

kterou připravil MNV v Jelencích, se zúčastnili 

zástupci ONV a domu kultury v Příbrami. 

Učitelé ze ZDŠ z Dolních Hbit a děti z Jelenců 

přišli manželům Šmejkalovým k tomuto 

slavnému dni v jejich životě blahopřát a 

zazpívat.  

 

 Kronika Obce Jelence je psána od 

roku 1934 a začíná vzpomínkou na 1. 

světovou válku.  

 

 Z kroniky:  

Z naší živé paměti uvádíme pro budoucnost  to, 

že od 26. července 1914 byla vyhlášena 

mobilizace v celém Rakousku – Uhersku. 

Okolo 11 hodiny dopolední se v naší obci 

objevil automobil, ve kterém přijel posel 

s vyhláškou. Vyhláška byla vyvěšena na dveře 

kovárny, která patřila Josefu Maříkovi, kováři 

v Jelencích. Všichni občané se scházeli 

k vyhlášce, četli a při tom se říkalo, že válka 

bude brzy skončena. V pondělí ráno 27. 

července nastalo loučení s našimi občany. 

Loučení bylo smutné, když otcové museli 

opustit ženy, děti a synové rodiče, sestry, bratry, 

svoji rodinu, rodnou obec atd, atd. 

 Následující údaje jsou opsané z knihy: 

Úplný adresář a popis politického okresu 

příbramského. Sestavil a vydal: Václav 

Kudrnáč v Turnově, vytištěno 1908. 

  Jelence 

Obyvatelů: 248, domů 41 

Starosta: Burian Fr., radní: Dědina Jan, Žáček 

Jan 

štěrkový lom Josefa Mandíka 

Živnostníci: hostinský: Záruba Václav  

         kupec: Žák Matěj  

         kovář: Mařík Josef  

         kolář: Horký Antonín  

 

Majitelé větších usedlostí:  

  Burian Fr.  - č. 17 - 30 korců  

  Žáček Jan       - 70 korců  

  Mandík J.   - 75 korců  

  Vacek Fr.  - 80 korců  

  Burian Fr.   - č.13 – 110 korců  


